
 

 

HARDANGERFJORDSEMINARET 2018  
 

Hardangerfjord Villfisklag og NJFF-Hordaland har igjen gleda  av å kunne invitere til semi-

nar i vakre Hardanger.  Denne gong fredag 4. og laurdag 5. mai. Som tidlegare år er staden 

Thon Hotel Sandven, Norheimsund Hardanger.  

Hardangerfjordseminaret er etter kvart etablert som ein møteplass for dialog og kunnskaps-

deling kring forvaltinga av fisk og miljø i Hardangerfjorden. Seminaret er også viktig i ein 

nasjonal samanheng, avdi utfordringane ein over lang tid har hatt i fjorden vår, no oftare 

også vert synleg fleire stader nordover langs heile norskekysten.                                                             

 

Få med deg to dagar med eit spennande seminarprogram med innlegg frå politikk, forvalting 

og nasjonale kompetansemiljø.  Her  kjem du tett på fagpersonar og  møter deltakarar som 

veit å sette pris på ny kunnskap i eit aktuelt program.  

Sjå vedlagde skjema for påmelding. 

Velkomen til Hardanger i mai! 
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Program fredag 4. mai                                                                                                                                   

Møteleiar:  Bjarte Erstad, styreleiar NJFF-Hordaland og forbundsstyremedlem NJFF    

Tidspunkt       Tema 

                  

09.00   

                                                                                                                                                                              

Registrering og kaffe       

10.00  Velkomen til Hardangerfjordseminaret 2018 

 10.15  Forvaltninga av vill laksefisk 

«- Norge har et særskilt ansvar for villaksen. Derfor har regjeringen vedtatt å etablere en genbank for laksefisk-
bestandene i Hardanger. Slik sikrer vi at det vil være lokale bestander av vill laks og sjøørret i Hardangerfjorden 
også i framtiden, sier Elvestuen.»  

Statssekretær Atle Hamar, Klima- og miljødepartementet    

Spørsmål og kommentarar      

10.45       Tema: Forsking og forvaltning 

 Risikovurderingsrapporten 2017                                                                                                                                               

Presentasjon av HI`s årlige tilstandsrapport for norsk havbruksnæring                                                                                                               
Forsker Terje Svåsand, Havforskningsinstituttet                                                                                                                                                            

Kvalitetsnormen for villaks og Trafikklyssystemet                                                                                                                                

Fagsjef Erik Sterud, Norske Lakseelver                                                                                             

Spørsmål og kommentarer      

12.00       LUNSJ 

13.00 Tema: Forsking og forvaltning 

Klassifisering av tilstand i norske laksebestander                                                                                                                              
Forsker Torbjørn Forseth, Vitenskapelig råd for Laksefisk  

Regional kystsoneplan for Sunnhordland og Ytre Hardanger                                                                                                                              
Fylkestingsrepresentant og saksordførar Kjell Gitton Håland (AP)                     

Gytebestandsmål for ville laksebestander – andregenerasjons metodikk                                         
Forskningssjef Kjetil Hindar, NINA           

Spørsmål og kommentarer   

14.30                                                                                                                                                                    

Pause 

 14.45      Tema: Lakselus og laksefisk                                                                                                                                                                                                                             

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                  
Effekt av lakselus på villaks og sjøørret                                                                                                                   

Forsker Bengt Finstad, NINA    

Kva fortel 20 år med forsking på laksefisk i Hardangerfjorden oss?                                                                                                    

Forskar Øystein Skaala, Havforskningsinstituttet    

Omfang av og konsekvensar ved uttak og bruk av rensefisk i lakseoppdrett.                          
Kva er bakgrunn for HI`s forvaltningsråd?                                                                                                                                                     

Forsker Anne Berit Skiftesvik, Havforskningsinstituttet                      

Spørsmål og kommentarer 

16.00 Pause 



Tidspunkt           Tema Fjordmiljø 

16.15            Miljøeffekter av kjemikalier brukt mot lakselus                                                                                             

      Seniorforsker Renèe Katrin Bechmann, IRIS      

           Kobber – omfang og kjende konsekvensar ved bruk av kobber i lakseoppdrettsnæringa 

  Seniorrådgjevar Tom N. Pedersen, Fylkesmannen i Hordaland               

            Mikroplast – omfang og konsekvensar for liv og miljø i fjord og vassdrag.                                                       

       Seniorforsker Alessio Gomiero, IRIS                                                                                                                                     

            Spørsmål og kommentarer  

17.30            « Den fantastiske villaksen»                                                                                                                                              

  Produsent Jan-Inge Skogvold og programleiar Kenneth Bruvik i samtale om prosjektet      

  og produksjonen av  den populære NRK-serien. Her får du upubliserte videosnuttar,                   

  historier frå arbeidet med produksjonen og reaksjonar i etterkant at programmet er sendt.     

                                         

 19.45            Middag 

 

  

Program fredag 4. mai                                                                                                                                 

Møteleiar:  Bjarte Erstad, styreleiar NJFF-Hordaland og forbundsstyremedlem NJFF    

Program laurdag 5. mai                                                                                                                                 Mø-

teleiar:  Bjarte Erstad, styreleiar NJFF-Hordaland og forbundsstyremedlem NJFF    

 

Tidspunkt 

 

     Tema: Genbank Hardangerfjord 

09.00 Kva er status og vegen vidare i arbeidet med Genbank Hardangerfjord?       

Status oppsummering første sesong i Genbank for Hardangerfjordbestandane av laks og sjøaure.                                                     
Om arbeidet i vassdraga, erfaring og aktivitet. Oppsummering 2015 - 2017, status og aktivitet 2018.                                                 
Eksempel frå Elveeigarlag, sportsfiskarlag, forvalting og organisering.  

Innlegg frå Miljødirektoratet, Fylkesmannen i Hordaland, Veterinærinstituttet og Hardangerfjord Villfisklag    
          

Spørsmål og kommentarar 

10.30       Kaffepause og utsjekk av rom 

 

11.00 

Tema: Vassdragsmiljø, vilkårsrevisjonar og gytebestandsmål 

Hvordan flomsikre og samtidig ta vare på vassdragsmiljøet?                                                             
Forsker II Ulrich Pulg, UniResearch Miljø  

Vannkraft og laks - ikkje bestevenner, men bedring i sikte?                                                                   
Kva gir vilkårsrevisjoner av muligheter?                                                                                                                        
Seniorforsker Torbjørn Forseth, NINA              

Gytebestandsmål  - Andre generasjons verktøy i forvaltinga av laks                                               
Forskningssjef Kjetil Hindar, NINA                                                                                                                                                                  

Merk at dette innlegget er satt inn igjen spesielt med tanke på elveeigarar, lokale forvaltarar og interesserte             
som vil ha vanskar med å delta fredag på dagtid.                                                                                                                                                                                                                   

Kva betyr arbeidet med vassforskrifta for vassmiljøet                                                                                                                                                             
Spesialrådgjevar vassforvalting Sveinung Klyve,  Hordaland Fylkeskommune                                                                                          

Spørsmål og kommentarar 

12.45 Avslutning, oppsummering og Lunsj 

  



 

Velkomen til Hardanger i mai!! 


